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Verwerking effluent  -  Projectoproep

Dit voorjaar ging er in het kader van de Blue Deal een subsidieoproep uit om 
effluentprojecten in te dienen (https://www.vmm.be/water/blue-deal/projecten-
hergebruik-effluent).

Ook Aquafin is een belangrijke speler als het gaat over effluent aangezien het gigantische 
hoeveelheden water zuivert in zijn rioolwaterzuiveringsinstallaties (RWZI’s).

Op de website van Aquafin lezen we dat er een project is om 20 miljard liter ter 
beschikking te stellen als koelwater en hiermee heel wat drinkwater uit te 
sparen https://www.aquafin.be/nl-be/bedrijven/toepassingen-van-gezuiverd-water.

Initiatieven om het effluent nuttig in te zetten zijn toe te juichen. Met deze vraag wil ik 
inzicht krijgen in de debieten die kunnen geleverd worden vanuit RWZI’s.

1. a) Zijn er gegevens beschikbaar van de hoeveelheid effluent die uit RWZI’s vloeien 
en hoe dit per seizoen verandert? Bijvoorbeeld in periodes van minder regen is 
het waarschijnlijk heel wat minder dan in periodes met veel regen. Is het 
mogelijk deze gegevens te krijgen per dag van de voorbije jaren? 

b) Specifiek had ik ook graag inzicht gekregen in de effluentdebieten van de drie 
RWZI’s die effluentwater aan de Antwerpse Haven zouden leveren.

2. Als effluentwater bijvoorbeeld als koelwater gebruikt wordt, valt te verwachten dat er 
meer nodig is bij warmere temperaturen, terwijl er dan waarschijnlijk ook minder 
effluent beschikbaar is. 

Zijn er specifieke voorwaarden bij de oproep om vraag en aanbod op elkaar af te 
stemmen? Zijn er voorwaarden of regels op welk water eventueel moet 
overgeschakeld worden of hoe vraag en aanbod op mekaar worden afgestemd?

3. Het afkoppelen van regenwater met afvalwater en het veranderende klimaat zullen 
beide mogelijk een significante impact hebben op de hoeveelheden effluentwater.

Worden er inschattingen gemaakt hoe de hoeveelheden effluentwater in de toekomst 
zullen wijzigen?

4. Specifiek voor het geval van het project Waterkracht: is er een onderzoek 
beschikbaar dat vraag en aanbod tegen mekaar uitzet en dat in het geval er een 
tekort is, aangeeft welke alternatieve waterbron er dan gebruikt wordt en hoeveel 
men verwacht dat er jaarlijks van deze alternatieve bron zal afgenomen moeten 
worden?
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5. Is het mogelijk een overzicht te krijgen van de kandidaten voor de effluentprojecten 
die een voorstel indienden tegen de deadline van 7 maart? Graag een overzicht van 
welke partners bij elk project meedoen en een beschrijving van het opzet. Ook indien 
beschikbaar over hoeveel m³ water het gaat en van welke bron het water komt.
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1. Van elke bovengemeentelijke RWZI zijn er debietgegevens van het effluent per dag 
beschikbaar. Deze gegevens zijn beschikbaar op het geoloket van VMM 
(www.vmm.be/data/waterkwaliteit).
De debietgegevens van het effluent van de RWZI’s Antwerpen – Zuid (nr. 50), Antwerpen 
– Noord (nr. 55), Merksem, (nr. 54) en Deurne (nr. 53) zijn ook via het geoloket 
beschikbaar. 

2. Het afstemmen van de gewenste en de beschikbare volumes is een verantwoordelijkheid 
van de partij die het effluent wenst te gebruiken Om effluent te gebruiken is steeds de 
toestemming van Aquafin vereist, die een minimaal beschikbaar (zomer)debiet kan 
aangeven.  

3. Studies omtrent evolutie van volumes effluentwater zijn er niet. Het merendeel van de 
rioleringen zijn nog gemengde rioleringen.
Het afkoppelen van hemelwater van bestaande gemengde rioleringen zal voornamelijk 
positieve gevolgen hebben op de waterkwaliteit, omdat overstorten minder zullen werken, 
en hemelwater ter plaatse wordt gehouden en kan infiltreren.
 
De klimaatverandering zal in grote lijnen twee effecten hebben. Enerzijds zal er in de winter 
meer effluent zijn omwille van meer en intensere neerslag, anderzijds zullen er in de zomer 
meer droge periodes optreden waardoor de periodes met minimaal effluentdebiet langer 
zullen duren.

4. In het subsidiedossier heeft water-link de maximale potentiële vraag onderzocht. Uit deze 
analyse blijkt dat zelfs in een meest uitgebreid scenario, 80% van het jaar voldoende 
aanbod is om alle potentiële toekomstige afnemers te voorzien. In 20% van de tijd, 
namelijk in de zomermaanden, kan zich een tekort aan effluent water voordoen bij extreem 
droge zomers zoals die van 2022. Op jaarbasis zou dit gaan over minder dan 5% van het 
maximaal geleverde water. In droge zomers is het in dit geval dus mogelijk dat het 
gezuiverd RWZI-water moet bijgestaan worden met alternatieve bronnen. In eerst 
instantie zal er dan beroep worden gedaan op brakwater uit de dokken. 
Het is belangrijk om te benadrukken dat er met dit circulair waterproject, op dit moment 
het grootste initiatief in Europa, vooral zoet water van het Albertkanaal wordt gespaard. 
Het gaat om minimaal 20 miljoen m³ en potentieel om 40 miljoen m³ per jaar. Hiermee 
neemt de druk op de grootste zoetwaterbron van Vlaanderen aanzienlijk af en zal dit 
project ook de verzilting van het Albertkanaal indijken.

5. De Vlaamse Regering heeft op 21 oktober 2022 een beslissing genomen. Ik verwijs 
hiervoor naar https://beslissingenvlaamseregering.vlaanderen.be/

http://www.vmm.be/data/waterkwaliteit
https://beslissingenvlaamseregering.vlaanderen.be/

